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Dato:5. februar 2014

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgsbrev af7. januar 

2014følger hermed social-, børne- ogintegrationsministerensendelige 

svarpå spørgsmål nr. 129(SOU alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF).

Spørgsmål nr. 129:

”Hvad er ministerens holdning til Alzheimerforeningens pressemeddelelse 

fra den 3. januar 2014 ”Brug ældremilliarden til demente på plejehjem”, hvor 

Alzheimerforeningen opfordrer kommunerne til at løfte demensindsatsen på 

plejehjem?”

Svar:

Der blev i forbindelse med Aftale om Finanslov for 2014 afsat 1 mia. kr. årligt 

i en pulje til et permanent løft af indsatsen på det kommunale ældreområde. 

Alzheimerforeningen mener, at pengene skal bruges til at forbedre behand-

ling og pleje af ældre på plejehjem. I vejledningsmaterialet til puljen er nævnt 

tre forslag til temaer, som kommunerne kan bruge som inspiration. Et af de 

temaer som nævnes er bedre forhold til de svageste ældre fx på plejehjem. 

Politiken har for nylig foretaget en rundspørge blandt 65 kommuner, og 

spurgt til, hvordan kommunerne vil bruge ældremilliarden. Rundspørgen 

viser, at 29 % ønsker at ansætte flere på plejehjem og 35 % vil give ansatte i 

ældreplejen et fagligt løft. Begge dele ligger fint i tråd med det, som Alzhei-

merforeningen anbefaler i sin pressemeddelelse.

Ansøgningsfristen for kommunerne er den 14. februar 2014, og det er derfor 

for tidligt at sige noget endeligt om, hvad kommunerne vil søge om penge til. 

Midlerne forventes udmøntet den 5. marts 2014. 
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